
MISLAV HERMAN:  

- Zahvaljujem gospodine predsjedniče.  

Poštovani gospodine Gradonačelniče, prošlo je godinu dana otkad ste uveli plave 

vrećice i nakon godinu dana možemo reći da su plave vrećice doživjele fijasko. Kako bi 

pokušali spasiti što se spasit da u utorak ste najavili famoznih 7 mjera. Sve bi bilo dobro da 

jedna od tih 7 mjera nije prijepis amandmana zagrebačkoga HDZ-a na Prijedlog proračuna za 

2023. godinu a ovdje prvenstveno mislim dakle na financiranje ne samo spremnika za otpad u 

središtu grada nego također i izvan središta grada za sve one stambene zgrade koje su po 

starome modelu to trebale financirati same.  

Tada ste vrlo argumentirano bili protiv našega amandmana i ono što bi moje pitanje bilo 

na samome početku, što se od tada promijenilo i otkuda vam najedanput financijska sredstva 

da možete financirat izgradnju spremnika i u središtu grada a i izvan središta grada?  

Ja ću još jedan puta naglasiti ta mjera je prijepis amandmana zagrebačkoga HDZ-a koji 

je tada glatko odbijen a koji se sada stavlja kao spasonosno rješenje. Upozoravam vas samo da 

ste ga u to vrijeme prihvatili vjerojatno bi u ovo vrijeme smeća po zagrebačkim ulicama bilo 

daleko manje nego sada.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo potpredsjedniče.  

Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Što se tiče kritika da model nije postigao rezultate ja ću vas podsjetiti o rezultatima. 

Vi meni recite koji je grad je uspio za četvrtinu smanjiti miješani otpad u tako kratkom vremenu 

od godinu dana? A Zagreb je najveći grad u Hrvatskoj, znači logistički je to najteže napravit.  

Međutim taj model je postigao itekakve rezultate kad govorimo o odvajanju, od plastike koja 

se povećala odvajanje za 61%, papir za 6%, biootpad za čak 115% a već sam rekao za miješani 

otpad. S druge strane oko 50% spremnika s javnih površina je maknuto. S javnih površina u 

cijelom gradu, ne u centru grada kao što to neki mediji izvještavaju. U cijelom gradu. Jer u 

centru grada su ostali samo nekolicina spremnika koje koriste poslovni korisnici, na javnim 

površinama a i to se rješava iz dana u dan i smanjuje se i taj broj.  

Što se tiče, što se tiče, tada sam govorio da je potrebno da što više spremnika ide na 

privatne parcele vlasnika višestambenih zgrada, znači bilo u zatvorene prostore poput 

smetlarnika bilo unutarnja dvorišta, da samo iznimno idu na javnu površinu putem boksova, ne 

spremnika kao što ste vi rekli, a da te boksove sam rekao da ćemo sada financirati iz proračuna 

u 2024. godini jer to si nismo mogli priuštiti 2023. godine. Zašto si nismo mogli to priuštiti? Pa 

zato što ste nam ostavili dug od milijardu i četiristo milijuna kuna. Ne znam jeste to zaboravili. 

Ostavili ste nam dug, ilegalni deficit koji smo morali vraćati sa suficitom. Koji smo jedini grad 

u Hrvatskoj bili koji je obvezan raditi suficit da vratimo vaše dugove.  

Zašto novca sada ima? Pa ima ga zato što nema afere "Suhi led" recimo i mnogih drugih 

afera gdje se za 35 milijuna kuna što je otprilike pola koliko će ovi boksovi koštat čistilo 

nepostojeće čak i sportske dvorane. Čak i nepostojeće, sa suhim ledom. Znači to je pola  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

troška od ovih boksova koje će Grad sad platit.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala Gradonačelniče.  

Potpredsjednik Skupštine želi dodatno objašnjenje. Izvolite.  

  



MISLAV HERMAN:  

- Gospodine Gradonačelniče, kažete novca ima.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe gradonačelnika Tomaševića)……  

Ja ću vam sada reć, nemojte me molim vas prekidat, novca ima zašto? Zato što vam se 

povećava što,  prihodi od poreza na dohodak što je rezultat dobroga rada HDZ-ove vlade.  

……(Smijeh)……  

Ako toga novca toliko ima, ako toga novca toliko ima a prošle godine ga nije bilo  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Molim tišinu u dvorani.  

 

MISLAV HERMAN:  

- onda isto tako očekujem od vaše gradske uprave da ne povisite maksimalno stope 

poreza na dohodak u 2024. godini.  

A što se tiče našeg amandmana tražili smo dodatnih 4 milijuna eura, tada ste to glatko 

odbili a grad i dalje nikad prljaviji. Evo ja vam mogu te amandmane i dat, tu ih imam isprintane.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Želi li Gradonačelnik dodatno objasnit prvi odgovor? Želi. Izvolite, gradonačelnik 

Tomislav Tomašević.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Sto put sam to rek'o pa ću sto put ponovit. Nama su se prihodi povećali za 10% al' 

zahvaljujući tome što Hrvatska ima šta, drugu najveću inflaciju u Europskoj uniji su se bome i 

troškovi povećali za 10%. Koliko su se povećali prihodi toliko su se povećali i troškovi. Znači 

oko 10%.  

A unatoč tome, unatoč tome, samo evo Standard&Poor's je neki dan povećao ponovno kreditni 

rejting grada. Ponovno u dvije godine. Znači četiri puta su izlazili s pozitivnim ocjenama u 

samo dvije godine. A gdje ste vi ostavili naš kreditni rejting?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Bez dobacivanja molim vas!  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači Grad Zagreb je imao pozitivan kreditni rejting recimo u razredu adekvatne 

kreditne kvalitete do 2013. godine. I onda tamo negdje kad vi počinjete radit koaliciju s 

Milanom Bandićem kreće BA1, s BA3 na BA1, na BA1, pa onda BA2 i ostaje u tom smeću da 

bi se sad 2022. godine konačno vratio u adekvatnu kreditnu kvalitetu  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

kad govorimo konkretno o rejtingu Moody's.  

 


